
Mødested Dato Dato for referat Godkendt
Skype-møde 01.12.2010 01.12.2010
Mødetype Referent BilagBilag
DHPU bestyrelsesmøde Jeppe Krogh
Deltagere Fraværende MødestartMødestart
Luise Dige (LD) (Suppleant) Allan Grynnerup (AG) 19:0019:00
Birger Strandqvist (BS) MødeslutMødeslut
Jeppe Krogh (JK) 22:1422:14
Rasmus Rohlff (RR)
Dennis Wolthers Sørensen (DS)

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Valg af referent
3. Gennemgang af referat fra sidste møde
4. BL 9-5
5. BL 7-16
6. Problem med medlem
7. Nordisk møde
8. instruktørmøde
9. Møde med sekretariat og udviklingskonsulent. 
10. Bestyrelsesweekend 
11. Evt.
12. Fastsættelse af dato for næste bestyrelsesmøde

Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline
Ad 1 Dagsordenen blev godkendt
Ad 2 Jeppe Krogh blev valgt som referent
Ad 3 Angående referat af 29.09.2010:

Punkt 8: Bestyrelsens motivationsmøde rykkes til efter 
repræsentantskabsmødet. 
Punkt 9: Rasmus udarbejder et forslag til ny forretningsorden 
(SafePro).

Rasmus

Ad 4 BL 9-5 afholdt møde i forhandlingsgruppen hvor proces og 
høringssvar blev diskuteret. Endeligt høringssvar sendes til 
Trafikstyrelsen. 

Rasmus Bestyrelsen 
holdes 
løbende 
orienteret
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Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline
Ad 5 Birger Strandqvist taler med Anders Madsen og Rasmus Rohlff om 

fjernelsen af BL 7-16 fra BL 9-5, der drejer sig om retningslinjer for 
flyvning med paraglider. 
Birger følger op på Søren Petersen og Anders Madsens arbejde om 
ny høring med Trafikstyrelsen.
 

Birger 05.12.2010

Ad 6 Bestyrelsen talte om et besværligt medlem. Vi afventer, at Dennis 
taler med vedkommende.

Dennis 04.12.2010
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Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline
Ad 7 Rasmus berettede om Nordisk Møde.

Her følger referatet fra mødet:

NHCP Meeting 2010, Oslo
Notat af NJA

1. Approval of Agenda. Other items
• Venskabsklubber blev tilføjet under pkt. 11
• Flyvning i nabo lande blev også tilføjet pkt. 11.
• Ændringer af regler lavet af piloter under konkurrencen pkt. 3.
• PG seriel gliders i pkt. 7.
• Diskussion om seriel klasse til PG Nordisk pkt. 3.
• CIVL møder placeringer pkt. 7.
• Her blev der lavet en præsentationsrunde af hensyn til Emanuel 
Brodin (PG) fra Sverige.

2. Approval of last year’s minutes.
Blev godkendt uden bemærkninger. Bilag x

3. Status of Nordic PG Open 2010. 
Report from Vågå. ?

Ændringer af regler lavet af piloter under konkurrencen.
Reglerne må ikke kunne ændres under konkurrencen af piloterne, alt 
bør være afklaret inden første task.
Når en task er bliver canceled eller stopped, skal det være safety 
committee’en eller meetdirctor der tager beslutningen.
En jury accepteret af piloterne før konkurrencens start, kan træffe 
beslutninger om evt. ændringer af dette efter en protest.  
Det blev også besluttet at en Nordiskmester vil blive udnævnt , hvis 
der er minimum 2 nationer der deltager og konkurrencen kan give 
WPRS point. Det er ingen der har nogen fordele af at der ikke bliver 
udråbt en Nordiskmester, uanset det måske ikke har været en god og 
fair konkurrence.

Vi vil gerne have mere indflydelse på afholdelsen af NPPG open, der 
skal være mere end en person til at dele opgaverne mens 
konkurrencen finder sted.
Der blev lavet en skabelon der kan udvikles på i de kommende år, 
den skal så gøres tilgængelig på web.

4. Go through bids for 2011 Nordic PG open. 
No bids have been received. Should we actively look for a competent 
organizer?

Mads havde 2 bid’s med på 2 lokaliter en i Spanien, en i Portugal og 
arrangeret i forlængelse af VM i Piedrahita 26 juni – 1 juli 2011. Bilag 
x.
Scott præsenterede dem og andre med lokalt kendskab kom med 
detaljer om stederne.
Der var en diskussion om hvilket af stederne der var det mest sikre at 
afholde NM.
Vi godkendte bid’en på afholdelse i Serra de Estrela – Portugal, dog 
med en betingelse af at den nye skabelon fra pkt. 3 blev ”udfyldt” og 
sendt til os inden den 1. januar 2011.

Acro gik til Sverige Åre, som det eneste Bid, Nordic Open skal gerne 
indgå i konkurrencens navn og skal holde sig fra Free-style. Bilag x.
  
5. Nordic HG open.
Most likely status quo?
Bliver afholdt I Vågå sammen med Norges nationale mesterskaber, 
hvis konkurrencen kan opfylde kravene. 

6. Approve Nordic Records and Trophy flights.

HG XC
Norge 170,6 fri
Sverige N/A
Finland N/A
DK Trekant 120,5 km, Lars Bo Johansen
DK Speed  på 100 km 33,94 km/t gammel rekord 33,0 Km/t L

PG XC
Norge 153,8 km fri, Tom Salamonsen
Finland N/A
Sverige N/A
Danmark N/A

7. CIVL proposals.
What are the proposals we should coordinate. And how do we make 
sure we are coordinated mafia style at the plenary.

Niels J working on DK proposal for safety in HG.
Efter gennemgangen af forslaget, blev resultatet at det skal gores 
mere simpelt for at de delegerede kan overskue det ved første 
gennem læsning.

PG serielgliders
Tyskland forsøger at presse dette frem nu, det er et forslag der har 
været fremme før.
Der er flere udfordringer der var fremme sidste gang det var fremme, 
som f.eks. at fabrikanterne ville kunne levere specielt designede 
vinger uden nogen uden ekspert knowhow, ville kunne kontrollerer.
Men flere af fabrikanterne støtter forslaget, så forslaget har en 
chance denne gang. 
Vi blev enige om at støtte forslag om dette emne hvis andre lande 
indsender forslag.

CIVL møder placeringer.
CIVL vil forsøge at få reglen om at møderne skal afholdes I FAI’s 
kontor fjernet, da de ikke kan huse mødet alligevel og det koster 
derfor CIVL mange penge.
 
 Proxy’s
 Norge forslå at vi arbejder systematisk på at indsamle/koordinere 
proxy’s.
 
8. Safety reports.
Norge havde forberedt en god præsentation der viste en lille statistics 
nedgang I antallet af uheld, men dog med nogle fatale uheld. Der var 
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Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline
Ad 8 Jens Voetmann finder en dato via Jens Hatting (PG-Nord) til 

instruktørmødet.
Birger 08.12.2010

Ad 9 Næste bestyrelsesmøde skal være med sekretariatet og Erik 
Bennekou.
Ved mødet skal vi have talt med sekretariatet om en løbende status, 
da vi mener, at der er en del information, der går tabt. 
Samtidig skal Erik have en kontaktperson i breddeudvalget.
Vi ønsker et kvartalsvis møde med KDA, så vi sikrer os, at der ikke 
kommer nogen hængepartier. 

alle

Ad 10 Bestyrelsesweekend flyttes til efter repræsentantskabsmødet. 

Ad 11 Kenneth følger op på konflikt mellem Lauri og de to instruktører.

Dennis taler med cheferne, om hvad der kan gøres for at løse 
konflikten mellem Lauri og de to anklagende instruktører.
Bestyrelsen er ked af den måde sagen indtil videre er blevet 
behandlet på.

Birger og Jeppe er blevet færdige med oversættelsen af EHPU 
skrivelse om friflyvningens påvirkning på naturen. 

Kenneth

Dennis

04.12.2010

04.12.2010

Ad 12 Næste bestyrelsesmøde bliver i januar 2011. Rasmus
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